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HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT 

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR 

DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET 

NAKOMEN VAN WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN 

ZIJN, DIE NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF 

VAN WIE DE CLAIM OP GEBRUIKT MATERIAAL NIET 

BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ VERZOCHT ZICH 

SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE STELLEN, 

MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAR-

OP DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

Het politieke stelsel staat in Nederland 
bijna voortdurend ter discussie. We pra-
ten over referenda, burgerakkoorden en 
kiesdrempels. Congressen worden ge-
wijd aan ideeën als het loten in plaats 
van kiezen van raadsleden. Je kunt de 
tv niet aanzetten of iemand zit ergens 
aan tafel te vertellen dat het vertrouwen 
in ‘de instituties’ daalt en dat politieke 
partijen geen bestaansrecht meer heb-
ben. Kranten en boeken worden volge-
schreven over het failliet van de verte-
genwoordigende democratie.

Is dat nou echt zo of laten we ons dat 
aanpraten? En werken we mee aan dat 
beeld of bestrijden we het in woord 
en daad? Toegegeven: het stereotiepe 
beeld van een lid van de gemeenteraad, 
van de staten of van de Tweede Kamer 
is niet positief. ‘Het zijn naar binnen ge-
keerde vergaderaars, ze zijn visieloos en 
ze geven geen thuis bij problemen in de 
buurt of de wijk’. Terechte kritiek van de 
straat of de pers? Nee, natuurlijk is dat 
niet terecht!

Dag in, dag uit trekken raadsleden de 
gemeente door om zelf te zien en on-
dervinden voor welke opgaven inwo-
ners, instellingen en ondernemingen 
staan en welke oplossingen zij daarbij 
kunnen aandragen. Elke dag beraden 
statenleden zich met natuurbeheerders, 
landbouworganisaties, vervoerders en 
gemeenten over de inrichting van het 
landelijke gebied, over mobiliteitsvraag-
stukken en over stedelijke en ruimtelij-
ke ontwikkelingen. Kamerleden toetsen 
wetsontwerpen aan wat burgers en 
beroeps- of belangenorganisaties heb-
ben ingebracht, ze voeren én voeden 
het publieke debat met hun politieke 
opvattingen en ze houden toezicht op 
de overheid. Vergaderen, argumente-
ren, overtuigen en besluiten nemen zijn 
maar het sluitstuk van het werk van een 
volksvertegenwoordiger.

Maar de toegift van al dat werk is dat 
ze die besluiten daarna ook verant-

woorden. Misschien zit het daar wel 
in. Volksvertegenwoordigers op alle ni-
veaus hebben het mandaat om vier jaar 
lang beslissingen te nemen waarvan de 
effecten door burgers en bedrijven ge-
voeld worden. Dat is het kenmerk van 
de vertegenwoordigende democratie. 
Maar je kunt je niet alleen maar be-
roepen op je mandaat. Het vergt ook 
dat je te vinden moet zijn als men wil 
weten waaróm een bepaald besluit ge-
nomen is. En vooral vraagt het dat je 
voor je beslissing staat, dat je kritiek 
inhoudelijk kunt pareren en dat je niet 
wegduikt als vragen lastig worden. Een 
volksvertegenwoordiger hoeft zich niet 
te schamen voor zijn afwegingen. Hij is 
juist gekozen om beslissingen te nemen. 
Raadsleden, statenleden en kamerleden 
die zó werken kunnen door geen refe-
rendum vervangen worden.
 
Arjen Gerritsen 

Voorzitter VVD-Bestuurdersvereniging

en burgemeester van Almelo 

GOED WERK
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Benoemd

Arno Brok is per 1 maart benoemd als Com-
missaris van de Koning in Friesland.

Met ingang van 28 februari is Jeroen Gebben 
benoemd als burgemeester van de gemeente 
Tytsjerksteradiel. 

Jacques Niederer is beëdigd voor zijn 
tweede ambtstermijn als burgemeester van 
Roosendaal. 

Marjolein van der Meer Mohr is herbenoemd 
tot burgemeester van Rucphen. 

Per 1 februari is Harry Dijksma benoemd tot 
waarnemend burgemeester van Elburg. 

Frank Streng is voorgedragen voor herbe-
noeming als burgemeester van Medemblik.

Overleden

Op 84-jarige leeftijd is Willem van der Linde 
overleden. Bij zijn aftreden in 2014 was hij 
het langstzittende raadslid in Nederland. 
Hij heeft de VVD vele jaren vertegenwoordigd 
als raadslid en wethouder. De VVD-Bestuur-
dersvereniging is hem dankbaar voor zijn 
jarenlange inzet voor de VVD.

DOWNLOAD DE VVD COMMUNITY APP!

Ga naar de 
GOOGLE PLAY STORE of 
naar de APP STORE op uw 
tablet of mobiele telefoon.

Zoek op 'VVD Community'

Download de App Log in met uw MIJNVVD 
gebruikersgegevens en 
praat mee

1 2

3 4

SAVE THE 
DATE
Op vrijdag 19 mei vindt het Voorjaarscongres van de VVD-Bestuurdersvereniging plaats. 

Houd daarom deze datum vrij in uw agenda!  Meer informatie over het congres vindt u binnenkort op 

de website van de VVD-Bestuurdersvereniging: bestuurdersvereniging.vvd.nl. 
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Pieter Heiliegers
Vicevoorzitter

Pieter Heiliegers is burgemeester van Haarlem-
merliede en Spaarnwoude. Deze gemeente is in een 
fusieproces om over anderhalf jaar samengevoegd 
te zijn met de gemeente Haarlemmermeer.

Hij was daarvoor VVD wethouder in Haarlem voor 
Financiën, Bedrijfsvoering en Kunst & Cultuur. Van 

GRAAG STELLEN WIJ AAN U VOOR,

HET NIEUWE 
BESTUUR VAN DE 
VVD-BESTUURDERS-
VERENIGING

Arjen Gerritsen
Voorzitter VVD-Bestuurdersvereniging

Arjen Gerritsen is burgemeester van Almelo. Eerder 
was hij burgemeester van Haren en van De Bilt. Hij 
is vanaf mei 2014 bestuurslid van de VVD-Bestu-
urdersvereniging. In november 2016 is hij benoemd 
tot voorzitter. Als bestuurslid van de VVD-Bestu-
urdersvereniging is hij verantwoordelijk voor de 
portefeuille: Voorzitter Bestuur en Netwerkoverleg, 
adviseur VVD-Hoofdbestuur.

'Met mijn gezin ben ik in september 2016 terug-
gekeerd naar het Twente waar ik in 1970 geboren 
ben, om burgemeester te worden van de stad waar 
ik mijn schooltijd heb doorgebracht. Ik ben vanaf 
mijn 19e lid van de VVD en ben eigenlijk vanaf het 
begin van mijn lidmaatschap actief in de partij. Als 
penningmeester van mijn afdeling en als bestuurs-
lid van de toenmalige kamercentrales in de provin-
cies waarin ik achtereenvolgens woonde en werk-
te: Overijssel, Groningen en Utrecht. Ik vond en 
vind het nog steeds geweldig om met anderen de 
schouders te zetten onder de enige liberale partij 
van Nederland. Als raadslid, wethouder en burge-
meester ben ik inmiddels 23 jaar aangesloten bij 
de VVD-Bestuurdersvereniging en ik vind het een 
bijzondere eer er nu voorzitter van te mogen zijn.'

 ajgerritsen@live.nl

Willemien Meeuwissen
Secretaris VVD-Bestuurdersvereniging

Willemien Meeuwissen is fractievoorzitter van de 
VVD-fractie in de Provinciale Staten van Dren-
the. In het dagelijks leven is zij werkzaam bij de 
GGZ Drenthe. Zij is lid van het management team 
en stuurt ondersteunende afdelingen aan zoals de 
teams Communicatie, Zorgverkoop, Informati-
evoorziening en Kwaliteit. Daarnaast vervult zij de 
rol van programmamanager en projectleider bij di-
verse trajecten. Als bestuurslid van de VVD-Bestu-
urdersvereniging is zij verantwoordelijk voor de 
portefeuille: Statuten en reglementen, jaarverslag, 
congressen.

Samen met mijn man en drie dochters woon ik in 
Assen. We hebben een grote tuin die we stap voor 
stap opnieuw aanleggen. Heerlijk om na de hele 
week 'met het hoofd' gewerkt te hebben, in de aarde 
te wroeten en onze plannen te realiseren. Maar nat-
uurlijk ook om samen onder een boom te zitten en 
te genieten van een glaasje en een kaasje. 

 Willemien.meeuwissen@gmail.com

2009 tot 2010 was hij de fractievoorzitter. In onze 
vereniging was hij eerder voorzitter van de afdeling 
Haarlem en voorzitter regionale scoutingscommis-
sie. Ook bekleedde hij tot januari jongstleden de 
functie van voorzitter VVD netwerk Cultuur en 
Media, voorheen partijcommissie. Pieter is lid van 
onze partij sinds 1997.

Pieter Heiliegers is geboren in Wijk aan Zee/Velsen. 
Hij is opgegroeid in Haarlem en altijd woonachtig 
geweest in die regio. Momenteel woont hij in 
Spaarndam samen met José. Hij is vader van drie 
kinderen. 

Na zijn bèta- MBO opleidingen Elektronica en 
Elektrotechniek-CT volgde hij de Informatica stud-
ie AMBI met afstudeerrichting Business Proces 
Redesign. Een carrière in de ICT sector (Getronics, 
KPN en Logica CMG) bracht hem tot ondernemer. 
Zijn laatste ondernemers initiatief is het bedrijf 
Onbegrensd Talent. Dit is een detacherings- en ad-
viesbureau dat maatschappelijk verantwoordelijke 
werkgevers en gemotiveerde talenten met een arbe-
idsbelemmering bij elkaar brengt.

In zijn vrije tijd tref je hem nogal eens in de wereld 
van kunst en cultuur. Theater bezoek, kunst kijken 
in galeries en musea, maar ook kunst verzamelen 
horen daarbij. Pieter is voorzitter van de stichting 
collectie Marinus Fuit, kunstschilder. Hij is tevens 
Lid Raad van Toezicht Regionaal Platform Crimi-
naliteitsbeheersing/Burgernet NH.

Op het sportieve vlak zie je hem golfen, zwemmen 
en lopen.

Als vicevoorzitter is hij naast vervanger van Arjen 
portefeuille verantwoordelijk voor communicatie. 
Het vernieuwde blad “Liberaal Bestuur” is daar een 
voorbeeld van alsook de activiteiten via social me-
dia zoals de VVD Community App.

 pieterheiliegers@gmail.com
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Dorien Verbree
Penningsmeester VVD-Bestuurdersvereniging

Dorien Verbree is raadslid in de Leidse gemeenter-
aad, daarnaast is zij in het dagelijks leven institutio-
nele belegger voor pensioenfondsen.  Als bestuurs-
lid van de VVD-Bestuurdersvereniging is Dorien 
verantwoordelijk voor de portefeuille: financiën, 
ledenadministratie en contributie en provinciale 
bestuurdersnetwerken.

Mijn naam is Dorien Verbree (27) en ik ben de pen-
ningmeester van de VVD-Bestuurdersvereniging. 
Sinds de gemeenteraadsverkiezingen van 2014 ben 
ik lid van de Leidse gemeenteraad. Ik beschouw het 
als een groot voorrecht om invloed te mogen heb-
ben op de stad waar ik sinds mijn studietijd met veel 
plezier woon. In Leiden heb ik filosofie gestudeerd, 
en daarna in Amsterdam econometrie. Na mijn af-
studeren ben ik gaan werken in de financiële sector. 
Juist de combinatie tussen het 'gepriegel in de ci-
jfers' op mijn werk enerzijds en het politieke spel en 
de contacten in de stad anderzijds vind ik geweldig. 
Mijn overige tijd besteed ik aan sporten (veel fi-
etsen, fitnessen), mijn vriend (niet samenwonend) 
en aan een kat die me vaak verwijtend (‘waar is mijn 
eten?!’) aankijkt.

 dorienverbree@gmail.com

Boaz Adank
Algemeen Bestuurslid VVD-Bestuurdersvereniging

Boaz Adank is wethouder in Breda. Als bestuurslid 
van de VVD-Bestuurdersvereniging is hij verant-
woordelijk voor de portefeuille: Functionele bestu-
urdersnetwerken en Jong Bestuurders.

 b.adank@vvd-breda.nl

Anouk van Eekelen
Algemeen Bestuurslid VVD-Bestuurdersvereniging

Anouk van Eekelen is wethouder financiën en econ-
omie in Papendrecht en lid van het Drechtsteden-
bestuur met portefeuille economische profilering. 

Mark Harbers
Algemeen Bestuurslid VVD-Bestuurdersvereniging

Mark Harbers is Tweede Kamerlid namens de VVD. 
Sinds mei 2013 is hij lid van het bestuur van de 
VVD-Bestuurdersvereniging. Als bestuurslid van 
de VVD-Bestuurdersvereniging is hij verantwoor-
delijk voor de portefeuille: Verbinding naar Tweede 
en Eerste Kamerfractie, Europarlement en Telderss-
tichting.

Mark Harbers is Tweede Kamerlid voor de VVD 
en Rotterdammer. In 1987 kwam hij als student 
economie naar Rotterdam, om nooit meer uit de 
stad te vertrekken. Politiek actief werd hij bij de 
deelgemeenteraad Kralingen-Crooswijk, van 1992 
tot 1998. Van 2002 tot 2007 zat hij in de Rotter-
damse gemeenteraad en van 2007 tot 2009 was hij 
wethouder economie, haven en milieu. Hij zette 
zich daar in voor een sterk Rotterdam, waar elke 
Rotterdammer kan werken, wonen en het maximale 
uit zijn of haar leven kan halen. In 2009 maakte hij 
de overstap naar de Tweede Kamer, waar hij al snel 
financieel woordvoerder werd en nauw betrokken 
was bij de antwoorden van de VVD op de wereldwi-
jde economische crisis. 

 m.harbers@tweedekamer.nl 

Daarvoor was zij fractievoorzitter in Wassenaar 
waar zij nog steeds woont met haar man en twee 
kinderen.  Anouk is geboren en getogen in het 
Brabantse Bergen op Zoom, werd daar lid van de 
JOVD en VVD en studeerde daarna bestuurskunde 
in Leiden. Twaalf jaar lang was zij eigenaar van 
een trainings- en adviesbureau op het gebied van 
zakelijke etiquette. Daarnaast zat zij sinds 2010 in 
de gemeenteraad van Wassenaar voor de VVD. Als 
lid van de VNG commissie raadsleden & griffiers en 
als voorzitter van de adviescommissie Economisch 
Vestigingsklimaat van de Metropoolregio Rotter-
dam Den Haag deed zij ervaring op met regionale 
samenwerking.  Deze zomer maakte zij van haar 
politieke hobby haar werk toen zij Richard Kor-
teland opvolgde, die burgemeester werd in Meppel. 
In Papendrecht is zij samen met de VVD-fractie nu 
verantwoordelijk voor degelijke financiën en lage 
lasten waarbij dit jaar de afschaffing hondenbelast-
ing en een flinke lastenverlichting doorgevoerd kon 
worden. De economie portefeuille in Papendrecht 
en  'maritieme topregio' Drechtsteden is uitdagend 
vanwege de grote werkgelegenheid bij bedrijven als 
Fokker maar ook de vele mooie innovatieve MKB 
bedrijven in de regio. 

In haar vrije tijd gaat zij graag naar het theater en 
houdt zij van lang tafelen met vrienden, lezen en 
skiën. Italië is haar lievelingsland maar dan vooral 
als vakantiebestemming en niet als politiek voor-
beeld. 

Als bestuurslid van de VVD-Bestuurdersvereniging 
is zij verantwoordelijk voor de portefeuille: Coach-
ing en Talentmanagement en contactpersoon naar 
de Haya. 

Anouk is al vanaf het begin van haar VVD-lid-
maatschap actief voor op het gebied van opleiding 
en training, dat begon ooit als functionaris Vorm-
ing en Scholing bij de JOVD. Nu is zij namens de 
Bestuurdersvereniging lid van de Stuurgroep van de 
Haya van Somerenstichting. Anouk: "Opleiding en 
training is heel belangrijk voor iedereen. Om jezelf 
te ontwikkelen maar ook om 'bij' te blijven en van 
elkaar te leren. Omdat er vaak weinig tijd is door 
de politieke actualiteiten is het goed als wij het zo 
makkelijk en laagdrempelig mogelijk maken voor 
bestuurders en volksvertegenwoordigers om mee te 
doen. De Haya professionaliseert en wij willen het 
bereik vergroten om iedereen de kans te geven zich 
te professionaliseren. Ook coaching en intervisie 
zijn goede mogelijkheden om met partijgenoten er-
varingen uit te wisselen, elkaar verder te helpen en 
scherp te houden."

 anoukvaneekelen@me.com
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HELDEN VAN 
VOORSCHOTEN

Traditiegetrouw bezorgde de VVD in Voorschoten 

altijd alle inwoners een kerstkaart met een mooie 

foto van de fractie en het bestuur, gelukswensen 

en onze speerpunten voor het komende jaar. Dit 

jaar wilden we iets anders doen. 

Vrijwilligers in het zonnetje zetten!
Voorschoten kent een uitzonderlijk rijk vereni-

gings- en vrijwilligersleven en steeds vaker komen 

wij erachter dat inwoners veel beter zijn in het op-

lossen van problemen dan de gemeente. Ook op 

het gebied van zorg en welzijn leveren vrijwilli-

gers een belangrijke bijdrage. Daar wilden we met 

onze eindejaarsactie iets mee doen: vrijwilligers 

in het zonnetje zetten. En dan niet de bekende 

figuren, de zogenaamde ‘lokale prominenten’, 

maar vooral vrijwilligers die veel goeds in stilte 

doen. Samen met lokale collega`s Jasper Suijten, 

Ad Kruyt en Paul Vierveijzer hebben we de actie 

‘Helden van Voorschoten’ bedacht: Vier vrijdagen 

achter elkaar een taart uitreiken aan iemand of 

een groep die in stilte een uitzonderlijke bijdrage 

aan ons dorp levert.

De taart
De actie was vrij snel bedacht en georganiseerd. 

Het belangrijkste onderdeel, de taart, lieten we 

natuurlijk maken bij de bekende lokale bakker, 

namelijk Verhoog op de Voorstraat. Jasper Suijten, 

actief VVD-lid, lid van ons campagneteam en ont-

werper en eigenaar van Spore Creation, ontwierp 

voor ons een fris en energiek logo in VVD-stijl die 

we op de taart lieten afdrukken in marsepein. 

Mooi en lekker!

De actie
En zo fietsten we wekelijks in december en janua-

ri op vrijdag, via Bakker Verhoog waar onze cam-

pagneleider Ad de taart ophaalde, naar een vrij-

williger die wij ‘Held van Voorschoten’ maakten. 

Bij de uitreiking maakten we een mooie foto die 

we na afloop met een persbericht naar alle loka-

le en regionale journalisten stuurde. Ook hebben 

we alle helden uitgenodigd bij onze nieuwjaarsre-

ceptie en gaan we ze ook betrekken bij het opstel-

len van ons verkiezingsprogramma. 

Wie waren onze helden? Jeugd, 
sport, ouderen, cultuur en eigen 
buurt
Onze helden hebben we zorgvuldig gekozen, met 

zoveel mogelijk diversiteit in personen en the-

ma`s. Onze eerste held was Kirsten Beljaars. Kir-

sten organiseert al een aantal jaren in de laatste 

week van de zomervakantie Bouwdorp Voorscho-

ten, zodat alle kinderen, ook kinderen die niet 

op vakantie kunnen, een leuke afsluiting van de 

zomervakantie hebben. Bouwdorp is in Voorscho-

ten een groot succes, en dankzij onze actie kon 

Kirsten ook mooi nieuwe vrijwilligers voor het 

bestuur werven. De tweede taart hebben we uit-

gereikt aan Henri Boshouwer Kroet die al jaren 

kleinschalige concerten in Voorschoten organi-

seert, zoals in een woonzorgcentrum, waardoor 

mensen dichtbij en toegankelijk kunnen genieten 

van prachtige muziek. De derde held was Odette 

Paauwe-Insinger die zich keihard inzet voor onze 

lokale honk- en softbalvereniging en met een suc-

cesvolle sponsoractie het clubhuis, dat op instor-

ten stond, helemaal heeft kunnen opknappen. 

De vierde, en laatste taart was voor het voltallige 

bestuur van buurthuisvereniging Noord-Hofland, 

dat zich al jaren inzet om de leefbaarheid in de 

wijk te bevorderen. In hun activiteitencentrum 

organiseren zij veel verschillende activiteiten 

waarmee verschillende doelgroepen worden be-

reikt. De jongerenoverlast in hun wijk was jaren-

lang een zorgpunt geweest, maar dankzij succes-

volle samenwerking met jeugd- en jongerenwerk 

is deze overlast de afgelopen jaren met succes 

opgelost.

En? Was het een succes?
Onze ‘Helden van Voorschoten’-actie was een 

groot succes. De ‘helden’ waren vereerd, we kre-

gen veel leuke reacties in het dorp en tot onze ei-

gen verbazing stonden we elke week met een arti-

kel en een foto in meerdere lokale kranten. Maar 

uiteindelijk was de aandacht niet de belangrijk-

ste reden waarom we deze actie hebben gedaan. 

Voor ons was het belangrijk dat al onze vrijwil-

ligers zich dankzij dit soort acties gezien en ge-

waardeerd voelen. Want 

ook in Voorschoten staat de 

VVD voor een samenleving 

waarin je elkaar helpt en 

naar elkaar omkijkt.

Nanning Mol

Fractievoorzitter 

VVD Voorschoten

Odette Paauwe-Insinger Held van Voorschoten



De vorm van criminaliteit evolueert. Vroeger 

werd mevrouw De Vries overvallen door struik-

rovers en van haar gouden dukaten beroofd. 

Tegenwoordig wordt de computer van mevrouw 

De Vries gehackt en worden de ‘gouden bitcoins’ 

van haar bankrekening geplunderd. Een hack 

die zowel vanuit Nederland als vanuit een ver 

oosters land kan uitgevoerd worden. Niet alleen 

mevrouw De Vries ervaart dergelijke criminali-

teit: meerdere gemeenten en provincies zijn in 

de afgelopen jaren slachtoffer geworden van cy-

bercriminaliteit. Neem de gemeente waarvan de 

website werd gehackt, of waar een medewerker 

een phishing-mail aanklikte.

Wat is cybercriminaliteit? 
Bij cybercriminaliteit wordt het internet en ICT 

als middel gebruikt om een daad te plegen. Daar-

naast kunnen het internet en ICT systemen zelf 

ook doelwit zijn. Een cybercrime kan verschillen-

de vormen aannemen: bijvoorbeeld het hacken 

van een website, het ‘gijzelen’ van gegevens op 

een computer, het kopiëren van een chip op een 

bankpas of het verspreiden van software via de 

mail om internetbankieren te manipuleren. Er 

zijn talloze voorbeelden van cybercriminaliteit 

waarbij de overheid het slachtoffer was. Bij het 

hacken van een gemeentelijke server, waarop 

uiteraard verscheidene persoonsgegevens staan, 

kunnen deze gegevens in verkeerde handen te-

recht komen. 

De EU en cybersecurity
Vanuit de EU is er daarom extra aandacht voor de 

cybercriminaliteit en cybersecurity (het beveili-

gen van netwerk- en informatiesystemen). Het is 

volgens de Europese Commissie voor het waar-

borgen van de welvaart namelijk essentieel de on-

line economie draaiende te houden. En dat kan 

niet zonder het vertrouwen van de consument 

en burger en goede beveiliging van (gegevens op) 

internet en ICT. Ook mevrouw De Vries moet de 

overheid kunnen blijven vertrouwen: worden 

haar persoons)gegevens wel goed genoeg bevei-

ligd door haar gemeente? 

Cybercriminaliteit houdt niet op bij de grens. 

Met de Europese strategie voor cybersecurity (ont-

wikkelt door de Europese Commissie in 2013) en 

Europese Veiligheidsagenda (vastgesteld in 2015) 

beoogt de EU cybercriminaliteit drastisch te ver-

minderen en een cyberdefensiebeleid te ontwik-

kelen. De Commissie stelt: ‘om cyberspace open 

en vrij te houden, is het van belang dat de nor-

men, beginselen en waarden die de EU erbuiten 

handhaaft ook in de digitale wereld worden toe-

gepast. Grondrechten, democratie en de rechts-

staat dienen in cyberspace te worden beschermd.’ 

NIB-richtlijn: Cybersecurity 
gereguleerd 
Beveiligingsincidenten met betrekking tot net-

werk- en informatiesystemen kunnen voor een 

hoop problemen zorgen bij overheden. Niet al-

leen het herstellen van een incident kan voor 

aanzienlijke kosten zorgen, incidenten kunnen 

ook het gebruikersvertrouwen ondermijnen. 

Daarnaast kan een beveiligingsincident natuur-

lijk zorgen voor reputatieschade binnen een ge-

meente. In een poging cybercriminaliteit de das 

om te doen, wordt cybersecurity voor het eerst 

Europees gereguleerd, namelijk in de Europese 

richtlijn Netwerk- en Informatiesystemen in de 

EU (de NIB-richtlijn). 

Aanbieders van digitale netwerk- en informa-

tiesystemen die essentiële diensten aanbieden 

dienen volgens de NIB-richtlijn passende beveili-

gingsmaatregelen te nemen voor deze diensten. 

Maatregelen als het melden van een incident met 

aanzienlijke gevolgen bij de bevoegde autoriteit. 

Of het creëren van publieke bewustwording na 

een dergelijk incident. Deze maatregelen dienen 

te garanderen dat het systeem een bepaald level 

van security heeft.  Echter, het is nog niet geheel 

duidelijk wie aanbieders van essentiële diensten 

zijn. Dit kunnen publieke entiteiten zijn die bij-

voorbeeld diensten met betrekking tot energie, 

vervoer of de digitale infrastructuur aanbieden. 

Het is aan de lidstaat bij implementatie van de 

richtlijn om te bepalen welke bedrijven en overhe-

den aan deze maatregelen moeten voldoen.

De NIB-richtlijn is in augustus 2016 in werking 

getreden en moet tegen de zomer van 2018 in de 

nationale wetgeving geïmplementeerd worden. 

Lidstaten moeten een nationale strategie voor 

beveiliging van netwerk- en informatiesystemen 

vaststellen en bepaalde beveiligingsincidenten 

moeten gemeld worden. 

Privacy: bescherming persoonsge-
gevens en meldplicht datalekken
Wanneer er een beveiligingsincident bij een ge-

meente plaatsvindt, kunnen de persoonsgegevens 

van mevrouw De Vries op straat komen te liggen. 

Bijvoorbeeld door het hacken van de gemeentelij-

ke server.  De Algemene Verordening Gegevens-

bescherming, die op 25 mei 2018 toegepast moet 

worden, verplicht overheden om passende techni-

sche en organisatorische maatregelen te nemen 

om deze persoonsgegevens zo goed mogelijk te 

beschermen. 

De meldplicht datalekken is al bekend in Neder-

land. Nederland heeft deze plicht namelijk voor-

tijdig in  nationale wetgeving geïmplementeerd. 

De meldplicht datalekken houdt in dat wanneer 

er een inbreuk in verband met persoonsgegevens 

plaatsvindt, de betreffende gemeente of provincie 

dit binnen 72 melden bij de Autoriteit Persoonsge-

gevens (AP). Wanneer de inbreuk een hoog risico 

met zich meebrengt voor de rechten en vrijheden 

van de betrokkene, moet ook deze in duidelijke 

en eenvoudige taal ingelicht worden.

Vragen over cybercriminaliteit? 
Cybercriminaliteit vindt steeds vaker plaats en 

gaat steeds verder. De EU heeft beleid en wetge-

ving geïnitieerd en ontwikkeld waarmee zowel 

de ‘gouden bitcoins’ van mevrouw De Vries als 

haar (persoons)gegevens opgeslagen op de server 

van de gemeente mee beschermd moeten wor-

den. Hebt u vragen over de doorwerking van deze 

Europese wet- en regelgeving in uw organisatie? 

Neem dan contact op met kenniscentrum Euro-

pa decentraal. Ook met al uw andere vragen over 

Europese regels kunt u terecht bij Europa decen-

traal. Neem eens een kijkje op onze website  of 

abonneer u op onze nieuwsbrief ‘de Europese 

Ster’. 

CYBERSECURITY: 
DE RISICO’S EN DE 
REGELGEVING 

REAGEREN?
LIBERAALBESTUUR@VVD.NL
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Nieuwe communicatiemiddelen doen volop hun intrede. Het is daarom goed dat de VVD Community App veelvuldig in gebruik is. Bijna 1000 bestuurders hebben 
zich aangemeld voor de community en velen van hen doen mee met de informatiedeling. 

Het belang van communicatie hebben de leden van de VVD-Bestuurdersvereniging tijdens onze laatste Algemene Vergadering in Lunteren nog eens goed 
onderstreept. Wij mogen flink investeren in onze communicatie. In de tweede helft van 2017 zullen de aanpassingen en vernieuwingen van de communicatie 
mogelijkheden binnen de Bestuurdersvereniging gepresenteerd worden. Ook nu zijn er al verbetering aangebracht in VVD Community.

HULP BIJ OPSTARTEN 
Maakt u nog geen deel uit van de VVD Community? Dan is nu het moment om u aan te melden! De community biedt aan bestuurders het platform om van 
gedachten te wisselen over bestuurlijke kwesties, ervaringen uit te wisselen en documenten te delen. Het installeren van de applicatie op uw telefoon, PC of tablet 
is eenvoudig. Op pagina 3 van deze editie van Liberaal Bestuur vindt u de handleiding. 

Vanaf nu krijgt u extra hulp bij gebruik van de Community app. Als u voor de eerste keer inlogt in de community krijgt u een uitgebreide uitleg te zien over het 
gebruik van de community. Komt u er niet uit? Schroom dan niet om ondersteuning te vragen aan de mensen op het Algemeen Secretariaat.

UW INTERESSEGEBIED
Op uw persoonlijke pagina binnen de community kunt u, uw voorkeuren aangegeven. Door het aangeven van interessegebieden krijgt u een melding op uw 
telefoon bij nieuwe gesprekken over de onderwerpen die u interessant vindt. U moet dan uiteraard wel de applicatie toestemming geven om notificaties te tonen.

EEN BESLOTEN GROEP 
Ook is het vanaf nu mogelijk om deel uit te maken van een besloten groep binnen de community. Zo kunt u met andere bestuurders in een groep over een specifiek 
onderwerp in gesprek. Maar u kunt ook binnen deze groep documenten delen of een afspraak plannen. U kunt ook een functie aan de groep toekennen. 
Bijvoorbeeld: fractievoorzitters Provinciale Staten. Natuurlijk kunt u ook lid zijn van meerdere groepen. De berichten binnen de besloten groep zijn niet zichtbaar 
voor bestuurders die niet deelnemen aan de groep. 

FOTO’S EN VIDEO’S   
Naast documenten kunt u nu ook foto’s en video’s delen binnen de community. Bij het aanmaken van een gesprek kunt u bijvoorbeeld een korte video uploaden als 
achtergrondinformatie. 

NOTIFICATIES ONTVANGEN 
U blijft vanaf nu ook altijd op de hoogte van het allerlaatste nieuws binnen community. Als er een nieuw gesprek wordt 
gestart binnen uw voorkeuren, een reactie binnen een gesprek waar u aan deelneemt wordt geplaatst, of een reactie 
wordt gegeven op uw reactie binnen het gesprek ontvangt u notificaties op uw smartphone. 

Succes,

PIETER HEILIEGERS
Vicevoorzitter VVD-Bestuurdersvereniging en Burgemeester Haarlemmerliede en Spaarnwoude

84 GESPREKKEN
235 REACTIES 
19 DOCUMENTEN

DEELNEMERS   709 

GEMEENTERAADSLID   321 45,28 %

WETHOUDER   11 1,55 %

STATENLID OF GEDEPUTEERDE   65 9,17 %

BURGEMEESTER   33 4,65 %

WATERSCHAPSBESTUURDER   37 5,22 %

TWEEDE EN EERSTEKAMERLEDEN   34 4,80 %

VOORMALIG BESTUURDER   208 29,34 %

VVD COMMUNITY BREIDT UIT!
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Vragen uit de Community

“Oestgeest zoekt participatie success stories”

De VVD-fractie Oestgeest zoekt succesverhalen over participatie. Daarmee bedoelen we projecten waarbij mensen weer vanuit de bijstand of een 

achterstand weer aan een baan zijn gekomen. Welke VVD-wethouder of –fractie heeft daar ervaring, liefst op basis van een eigen plan? 

Wij willen juist als VVD daarmee aan de slag zodat anderen dat ook weer kunnen. Een beetje naar Deens model wellicht. 

Marcus Rolloos

Raadslid Oestgeest

Gisteren tijdens de VNG Raad op zaterdag kregen raadsleden ook een introductie in de gevolgen van de aankomende Omgevingswet. Veel ligt op 

het bord van raadsleden en vraagt van hen veel kennis om goede kaders te kunnen stellen. Nog heel veel onduidelijkheid over de eigen rol en de 

samenwerking met de provincie. Waar ik mij vanuit mijn beroepsmatige verantwoordelijkheid voor duurzaamheid en vergunningen van een zieken-

huis op drie locaties zorgen over maak is dat de deregulering de overheid faciliteert, maar alle regels onverkort en zonder deskundige begeleiding 

en ondersteuning op het bord van bedrijfsleven en instellingen worden neergelegd. Want de onderlinge regels vanuit o.a. de Wabo blijven gewoon 

van toepassing. En bedrijven die onder meer gemeenten vallen hebben te maken met algemene en afwijkende plaatselijke regelgeving. Daar lopen 

wij nu al tegenaan. Laat staan wanneer de wet van kracht is. Deregulering voor de overheid mag toch geen verzwaring van administratieve en 

financiële lasten voor instellingen betekenen?

Franca Kerstens

Raadslid Utrechtse Heuvelrug

De inspectie op brandveiligheid bedrijven wordt door de brandweer uitgevoerd. Een supermarkt in onze gemeente is op de vingers getikt omdat de 

recreatieruimte voor personeel op de bovenverdieping (1e etage) is gelegen. Via het raam is er bij brand een vluchtweg naar het platte dak waar 

een ladder ligt die uitgeschoven kan worden om op straat niveau af te dalen.

Nu wordt de ondernemer verplicht een detectiesysteem aan te brengen om te weten of zich iemand op de bovenverdieping bevind. ( kluisjes voor 

tassen zijn op deze etage) De laatste jaren was altijd alles goedgekeurd en deze ondernemer is zelf zorgvuldig in het vrijhouden van nooduitgangen 

en personeel wordt jaarlijks getraind. De aangedragen oplossing is een behoorlijke investering voor deze franchise ondernemer. Zijn hier in meer 

gemeenten problemen mee? 

De ondernemer wordt gesommeerd om onmiddellijk aanpassingen te doen. Er is geen woonbestemming boven. Heeft iemand ervaring hiermee? 

Oplossingen zijn welkom! 

Joan Berings-Teunissen

Fractievoorzitter Westervoort

In de community kunt u altijd terecht voor een goed gesprek, met een vraag of een succes verhaal! Graag zetten wij een aantal vragen 

uit de Community voor u op een rij, misschien heeft u het antwoord! Reageren kan binnen de VVD Community.
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SAVE THE DATE
Op zaterdag 20 mei direct na het Voorjaarscongres organiseert de Haya van Somerenstichting voor iedereen het programma: Het Winnende 

Raadslid. Wij geven tijdens deze sportieve, interactieve middag een kijkje in het raadslidmaatschap. Ook zullen deze middag vele VVD-promi-

nenten aanwezig zijn. “Wij willen in zoveel mogelijk gemeenten een winnend raadsteam hebben klaarstaan, met vele enthousiaste en goed ge-

trainde liberalen die het VVD-geluid lokaal een stem geven,” aldus Christianne van der Wal (Hoofdbestuurslid Opleiding en Talentmanagement)

WANNEER:   ZATERDAG 20 MEI 2017 (TIJDENS HET VOORJAARSCONGRES)

TIJD:    VANAF 13:30 UUR TOT 16:00 UUR

LOCATIE:   NATIONAAL SPORTCENTRUM PAPENDAL ARNHEM

AANMELDEN:  VANAF 24 MAART MIJNVVD.NL

COLLEGETOUR: HET WINNENDE RAADSLID

Verkiezingscampagnes gaan altijd over wat er nog niet goed gaat. Die van ons ook: meer mensen moeten profiteren 

van de economische groei, de ouderenzorg moet beter, we moeten onze normen en waarden beschermen. 

Juist als de nadruk daarop ligt, is het ontzettend belangrijk om ons te blijven realiseren wat een ongelofelijk mooi land we hier 

met elkaar hebben. Zoals premier Rutte het altijd zegt: dit is een van de gaafste landen ter wereld. Onze gezondheidszorg is top. 

Onze economie groeit als een tierelier. Het is ontzettend veilig. Onze kinderen zijn gelukkig. Nergens anders zijn mannen en vrouwen, 

homo’s en hetero’s zo gelijkwaardig. En nergens hebben mensen zoveel vrijheid om te leven zoals ze zelf willen.

En die vrijheid gebruiken we ook. Want wat dit land uiteindelijk vooral zo gaaf maakt, zijn wij. Wij, de Nederlanders. 

Met al onze eigenaardigheden. Wìj zijn gaaf. Geef deze kaart aan iemand die jij in het bijzonder gaaf vindt

 

Ik vind
je gaaf.
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Een bakkie doen met 
een politieagent

Al enkele maanden rijdt de ‘Bakkie Doen?’- koffietruck door heel Nederland om met mensen op 

een straat een bakkie te doen. Het uitgelezen moment om even te vragen hoe met iemand gaat. 

Maar ook om een goed gesprek te voeren over hoe het beter kan in ons land. 

In Amerika kennen ze het fenomeen al even, een bakkie doen. Maar dan niet met een koffietruck 

het land door, maar gewoon in een buurthuis met een politieagent. Daar staat het evenement 

bekend als: ‘Coffee with a Cop’. Ook in Australië en Canada wordt er regelmatig een kopje koffie 

gedronken door inwoners met een politieagent. Sinds oktober 2016 is ‘Coffee with a Cop’ ook over-

gewaaid naar Europa, en wel naar Dordrecht. 

Geïnspireerd door ‘Coffee with a Cop’  organiseert de lokale politie van Dordrecht iedere eerste 

maandag van de maand in de McDonald’s Dordrecht-Noord een spreekuur met gratis koffie. De 

bijeenkomsten zijn laagdrempelig. U bent zeker niet alleen welkom als je een misdrijf te melden 

hebt. Ook als u als burger vragen heeft of ongerust bent over zaken in uw buurt bent u van harte 

welkom. De politie hoort graag direct van de burger wat er speelt in de wijk. Inmiddels sluiten ook 

raadsleden en wethouders een enkele keer op maandag aan. Mocht het initiatief een succes worden 

dan is een uitrol over heel Nederland niet uitgesloten. 

HEEFT U AL GEKEKEN?
De verkiezingsstrijd is in volle gang. Dit betekent ook dat er op nationale televisie volop gedebatteerd word. We hebben er al een paar achter 

de rug, maar we zijn nog niet klaar! Op 11 maart organiseert Omroep Brabant samen met de Limburgse regionale omroep L1 het Debat van het 

Zuiden. Op maandag 13 maart staat het EenVandaag-debat tussen Rutte en Wilders gepland. Op dinsdag 14 maart vindt het NOS-slotdebat 

plaats. U kijkt toch ook?




